
Aan de leden van de raad,

In de zomer 2020 heeft Zwijndrecht te maken gehad met extreme buien die veel overlast en 
ook schade veroorzaakten. Er was in heel Zwijndrecht overlast, zoals putdeksels die 
loskwamen, slecht begaanbare wegen of vissterfte. In een aantal woningen is zelfs tot 
driemaal toe water binnen gekomen. Dit is was met name het geval in de oudere woningen 
in het centrum. Dit heeft niet alleen tot overlast en schade geleid maar ook tot ongerustheid 
bij bewoners en de zorg om hun woongenot naar de toekomst. 

Evaluatie
De overlast is geëvalueerd en verwoord in bijgaand rapport. Samengevat komt het er op 
neer dat de riolering niet berekend is en dit in de toekomst niet zal zijn op dit soort 
regenbuien. Hierover zijn bewoners en ook u als raad (tijdens de oriëntatieavond op 15 
september 2020) op de hoogte gebracht. Het overvloedige regenwater gaat, nadat de 
riolering gevuld is, vervolgens via het maaiveld stromen en zoekt het laagste punt op. 
Hierdoor ontstaat wateroverlast in de openbare ruimte en met name bij de niet onderheide 
woningen of schuren die in de loop der jaren verzakt zijn.

Onderzoek
Er zijn in september gesprekken gevoerd met bewoners over hoe zij de overlast hebben 
ervaren. Deze bezoeken hebben nuttige informatie opgeleverd die meegenomen is in 
verdere analyses. De analyses zijn meegenomen in een opdracht aan een extern bureau die 
met moderne digitale modellering de werking van de riolering en de stroming van het 
riool/regenwater in beeld brengt. In gezamenlijk overleg worden maatregelen onderzocht die 
bijdragen aan het verminderen van overlast bij extreme regenval. Deze mogelijke 
maatregelen zullen de toekomstige overlast verminderen, maar kunnen deze niet voorgoed 
voorkomen. Er zal altijd een risico blijven dat ook na het nemen van maatregelen er overlast 
kan ontstaan. Het verder zakken van woningen en de klimaatverandering dragen daar aan 
bij. 

De effecten van de maatregelen worden ingedeeld in twee scenario's/ambities. Om aan deze 
ambities te kunnen voldoen worden maatregelen onderzocht en hiervan worden globaal de 
uitvoeringskosten bepaald.  
Deze maatregelen worden besproken met de bewoners via digitale bewonersavonden. Via 
heldere modeluitkomsten wordt de impact en de maatregelen in beeld gebracht. Daarnaast 
krijgen bewoners adviezen om zelf ook maatregelen te treffen, zoals het zoveel mogelijk 
afkoppelen van regenwater (indien mogelijk) en vergroenen van tuinen, het is ten slotte een 
gezamenlijke opgave. De uitkomsten van de bewonersavonden worden meegenomen in de 
terugkoppeling aan uw raad op 6 april in een oriëntatieavond. Op basis van de voorkeur van 
uw raad voor een ambitie en investeringen worden de op dat moment bepaalde globale 
financiële middelen meegenomen in de kadernota 2022.

Duikerverbinding rotonde Koninginneweg / Passage
Op dit moment is al duidelijk uit de analyses naar voren gekomen, dat de huidige 
duikerverbinding onder de rotonde Koninginneweg / Passage een bottelnek is voor het 
afvoeren van water tijdens extreme regenval uit het centrumgebied. Daarom wordt 
voorgesteld om direct een onderzoek te starten om snel te kunnen bepalen wat de kosten 
zijn om deze duikerverbinding (en het creëren van extra waterberging langs de W. van 
Oranjelaan) te vergroten, zodat in de kadernota een uitvoeringsbedrag meegenomen kan 
worden. De kosten voor dit onderzoek bedragen globaal € 50.000 en zijn nu niet begroot. In 



de 1e BURAP zal in het kader van de budgetbewaking deze als overschrijding op de 
reguliere rioleringstaken gemeld gaan worden.

Deze kosten zullen worden opgenomen in het uitvoeringskrediet, indien de raad op een later 
moment besluit tot het voteren van een uitvoeringskrediet. Dit betekent dat de lasten van dit 
onderzoek  (bij 50 jaar: € 1.750 per jaar) gedurende de levensduur van de duiker mee 
worden genomen in de rioolheffing. 

Vanuit het Rijk is een impulsregeling beschikbaar waarbij in samenspraak met de regio het 
rijk voor dit soort projecten maximaal een derde bijdraagt aan de uitvoeringskosten. Deze 
regeling wordt ingezet als medekostendrager voor deze kosten. Daarnaast trachten wij de 
kosten van de duiker en waterberging gedeeltelijk te verhalen op het Waterschap.  

We willen zo snel mogelijk duidelijkheid naar de bewoners en de raad kunnen scheppen 
rondom de noodzakelijke maatregelen en het benodigde investeringsbudget voor de 
uitvoering. Het is onze planning dit mee te laten lopen met de besluitvorming rondom de 
kadernota 2022. Hiervoor is het noodzakelijk dat het onderzoek nu al start. 

Hoogachtend,

De secretaris, De burgemeester,


